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Zápis č. 10 ze zasedání Výboru životního prostředí a 

zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje konaného 

dne 15. 12. 2022 

Přítomno: 10 členů výboru zastupitelstva kraje dle přiložené prezenční listiny 

Omluveni: Ing. Petr Kreisinger, David Pražák, Ing. Martin Volf  

Hosté: 
Václav Židek, RNDr. Jitka Šádková, Ing. Zdeněk Borovička, MBA, Ing. Jan Růžička, 

Ing. Robert Erlebach, Ing. Lenka Lánská, Ing. Tereza Pokorná 

Ověřovatel: Vladimír Stříbrný 

 

1. Zahájení 
 

Desáté zasedání Výboru životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje v 

roce 2022 zahájil předseda Výboru Vladimír Stříbrný. Přivítal přítomné členy a hosty a 

konstatoval, že Výbor je usnášeníschopný. Uvedl, že na posledním zasedání Výboru nebyly 

uděleny žádné úkoly. Není tedy třeba provádět jejich kontrolu.  
 

V úvodu zasedání chyběli také pan Löffelmann a Ing. Vlk. Počet hlasujících byl tedy 8.   
 

 

2. Volba ověřovatele 
 

Ověřovatelem zápisu byl navržen pan Vladimír Stříbrný, který s návrhem souhlasil. 
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 9/22/VŽPZ/70 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje volí ověřovatelem 

zápisu z 10. jednání Výboru životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého 

kraje v roce 2022 pana Vladimíra Stříbrného. 
 

Hlasování:  

Přítomno: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

 

3. Schválení programu jednání 
 

Členům Výboru a pozvaným hostům byl v pozvánce zaslán následující návrh programu:  
   

1. Zahájení 

2. Volba ověřovatele 

3. Schválení programu jednání 

4. Problematika alejí kolem komunikací 

5. Úprava zásad soutěže Výrobek roku LK z odvětví potravinářství - zemědělství 

6. Vyhlášení programu DFLK č. 8.6 Podpora retence vody v krajině a adaptace sídel na změ-

nu klimatu pro rok 2023 

7. Poskytnutí dotace Městu Jablonné v Podj. na likvidaci černé skládky komunálního odpadu 

8. Záměr zapojení LK do kofinancování sanace staré ekologické zátěže v areálu Kortan, spol. 

s r.o. v Hrádku nad Nisou v období let 2023 - 2026 

9. Dodatek č. 3 ke smlouvě o poskytnutí individuální dotace z FOV LK Městu Frýdlant 

10. ZR - RO č. 421/22 - zapojení pokut za přestupky do kapitoly 92608 - Dotační fond 

11. ZR - RO č. 405/22 - poskytnutí dotace Nábytkové bance LK, z. s. 
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12. Zakládací listina ústavu Ekocentrum Oldřichov v Hájích, z. ú.  

13. Plán činnosti Výboru ŽPZ ZLK na I. pololetí 2023  

14. Různé 

15. Závěr 
 

Předseda Výboru navrhl doplnění programu o následující bod: Výskyt Afrického moru prasat 

na území LK a jeho zařazení jako č. 4 v pořadí. Vzhledem k posunutí termínu projednání 

v RK a ZK byl z programu naopak stažen bod č. 7 programu zaslaného v pozvánce - Poskyt-

nutí dotace Městu Jablonné v Podještědí na likvidaci černé skládky komunálního odpadu. 
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 9/22/VŽPZ/71 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje souhlasí 

s upraveným návrhem programu 10. zasedání v roce 2022.  
 

Hlasování:  

Přítomno: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

V úvodu projednávání následujícího bodu se dostavili Ing. Vlk a pan Löffelmann. Počet hla-

sujících se tak zvýšil na 10.    
 

 

4. Výskyt Afrického moru prasat (AMP) na území LK   
 

Členům Výboru bylo v předstihu zasláno příslušné Nařízení státní veterinární správy včetně 

příloh. Další informace se dostavil poskytnout ředitel Krajské veterinární správy Státní 

veterinární správy pro LK (KVS SVS pro LK) MVDr. Roman Šebesta.   
 

Prezentace MVDr. Šebesty je přílohou č. 1 zápisu z 10. zasedání. 
 

Diskuse:  
Kvapil - Vznesl dotaz, u kolika kusů divokých prasat byl zjištěn AMP. Odpověď Šebesta - U 

1 ks. Uvedl, že v okolí Jindřichovic pod Smrkem (místě nálezu) jsou stavy divokých prasat 

nižší než v jiných oblastech. Podotkl, že další nakažené kusy se mohou nacházet pod čerstvě 

napadlým sněhem. Křupala - Konstatoval závažnost situace. Velmi kladně hodnotil práci 

KVS SVS pro LK při obdobných situacích. Vznesl dotaz, kolik členů Českomoravské 

myslivecké jednoty (ČMMJ) monitoruje honitby ve věci nálezu dalších uhynulých kusů. 

Odpověď Šebesta - Počet zapojených členů ČMMJ neznáme. Uvedl, že SVS nemá možnost 

toto ovlivnit. Na jednáních však zástupci SVS apelují na členy ČMMJ, aby při obdobných 

případech spolupracovali. Křupala - Vznesl dotaz na přeshraniční spolupráci v rámci 

mimořádných veterinárních opatření (MVO). Uvedl, že nakažený kus se k nám 

pravděpodobně dostal z PL. Odpověď Šebesta - K mezinárodní spolupráci uvedl, že 2 roky je 

v této záležitosti nastavena spolupráce s okresem Görlitz. V letošním roce se zapojila také PL 

strana. Uvedl, že v rámci MVO jsou v jednotlivých státech rozdíly, které však nejsou výrazné. 

V PL existují dva způsoby snižování stavu divokých prasat: 1) Skupinový lov (3 dny v týdnu) 

- všechny odlovené kusy jsou svezeny do chladících boxů, kde jsou odebrány vzorky. 2) 

Individuální odlov (3 dny v týdnu) - všechny odlovené kusy jsou také svezeny do chladících 

boxů. V D se navíc staví ploty k omezení migrace, a to nejen u státních hranic, ale i uvnitř 

státu. Toto opatření je financováno státem. Migrace byla těmito zábranami omezena (nikoliv 

však zamezena). Šíření viru se nepodařilo zastavit. Uvedl, že před cca rokem byl SVS KVS 

pro LK předložen návrh k vybudování plotů na státní hranici. Vzhledem k finanční náročnosti 

to však nebylo realizováno. V D se k vyhledání kadáverů využívají vycvičení psi, v ČR jich 

využito dosud nebylo. MVDr. Šebesta informoval, že v případě rozsáhlejšího šíření viru je 

domluveno využití dronu i vrtulníku. Konstatoval, že je třeba změnit přístup členů ČMMJ k 

MVO.        
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Návrh usnesení: 

č. usnesení: 10/22/VŽPZ/72 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje bere na vědomí 

aktuální situaci ve věci výskytu Afrického moru prasat na území Libereckého kraje a s tím 

spojených opatření.   
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

 

5. Problematika alejí kolem komunikací 
 

 

Tento bod byl zařazen na základě diskuse k bodu 9 (Plánované kácení stromů v aleji mezi 

Novým Městem pod Smrkem a Lázněmi Libverda) na 9. zasedání Výboru dne 24.11.2022. 

Informace k dané problematice se členům Výboru dostavili poskytnout Ing. Zdeněk Borovič-

ka, MBA, vedoucí odboru silničního hospodářství a Ing. Jan Růžička, ředitel Krajské správy 

silnic LK, příspěvkové organizace.            
 

Diskuse: 

Vlk - Připomněl výzvu Zachraňme aleje, v rámci které LK zajistil výsadbu 1.500 stromů do 

alejí na Frýdlantsku. Otevřel problematiku ošetření alejí. Uvedl, že je třeba preferovat 

zdravotní ošetření před kácením. Druhý jeho dotaz se týkal výkupu pruhů pozemků kolem 

komunikací k zajištění náhradních výsadeb stromů. Jako příklad úspěšného projektu 

připomněl vykoupení pruhu pozemků za příkopy u Kočárové aleje mezi Raspenavou a 

křižovatkou silnice na Krásný Les se silnicí z Frýdlantu do Nového Města pod Smrkem, což 

umožnilo obnovu již dožilé aleje.   

Růžička - Uvedl, že stav stromů v aleji u komunikace mezi Novým Městem pod Smrkem a 

Lázněmi Libverda je dle jeho názoru neúnosný a ošetření stromů by nezajistilo jejich delší 

životnost. Byly tedy podány 2 žádostí o kácení (povoleno vykácet celkem 31 stromů). 

Podotkl, že toto stromořadí již ohrožuje dopravu. Před 10 lety byla tato alej ošetřena a 

prodloužena její životnost. Dále informoval, že na Frýdlantsku bylo od roku 2016 vytipováno 

několik alejí, u kterých bylo provedeno ošetření stromů. Zařazení Kočárové aleje mezi další 

aleje vyžadující ošetření bylo diskutováno. Uvedl, že aktuálním problémem je neexistence 

vhodných dotačních výzev SFŽP. Ing. Růžička se dále věnoval druhému dotazu Ing. Vlka: 

Výkupy pozemků jsou záležitostí výrazně složitější. Přístup vlastníků (často zemědělců) je 

k této věci velmi rozdílný. Někteří pozemky odmítají prodat. Uvedl, že problém vlastnictví je 

často také s pozemky přímo pod komunikacemi. Výkup pozemků ve větším rozsahu považuje 

za nereálný. Tam, kde se to podaří, to stojí velké úsilí a je to finančně nákladné. Vlk - Vznesl 

dotaz, zdali jim v tom může LK nějak pomoci. Odpověď Růžička - Podpora ze strany LK 

určitě existuje, především finanční formou. Práci v terénu však musí zajistit pracovníci KSS 

LK v rámci jejich kapacit. Konstatoval, že KSS LK má problém s koupí pozemků, které jsou 

pro ně zcela nezbytné. Vlk - Vznesl dotaz, zdali by pomohlo, kdyby LK zajistil specialistu. 

Odpověď Růžička - V rámci větších staveb s takovýmito specialisty spolupracujeme.  

Křupala - Velmi pozitivně kvitoval ošetření stromořadí na Českolipsku realizovaná KSS LK. 

Růžička - Uvedl, že péče o zeleň je velký problém. Rozpočet na údržbu silnic je výrazně větší 

než na údržbu zeleně. Doplnění Borovička - Vzhledem k aktivnímu přístupu KSS LK uvolnil 

LK na podzim 2022 na ošetření zeleně kolem komunikací, které spravuje KSS LK, další 

finanční prostředky.    

Vlk - Podotkl, že po provedení výsadeb je třeba pravidelně kontrolovat stav nově vysazených 

stromů a případně zajistit opravy vazeb. Informoval o spolupráci KSS LK s ARR LK a SŠHL 

Frýdlant. Šádková - Připomněla využívání finančních prostředků z OPŽP na ošetření alejí 

(byly realizovány 3 etapy). Na https://geoportal.kraj-lbc.cz/ je pravidelně aktualizována vrstva 

s informacemi o realizovaných ošetřeních alejí.      
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Návrh usnesení: 

č. usnesení: 10/22/VŽPZ/73  

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání bere 

na vědomí činnost Krajské správy silnic Libereckého kraje, příspěvkové organizace v oblasti 

péče o aleje kolem komunikací v její správě.    
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

 

 

6. Úprava zásad soutěže Výrobek roku LK z odvětví potravinářství - zemědělství 
 

 

Členům Výboru byly v předstihu zaslány důvodová zpráva a návrh úprav zásad soutěže ve 

změnové verzi. Další informace se dostavili poskytnout Ing. Lenka Lánská, pracovnice OŽPZ 

a Ing. Robert Erlebach, předseda Regionální agrární rady LK. 

Předmětem projednání byla úprava Zásad pro udělení ocenění Výrobek roku LK z odvětví 

potravinářství - zemědělství. Cílem změn je zpřehlednit podmínky (úprava názvu a drobných 

procesních náležitostí), zvýšit objektivitu a odbornost hodnocení, zmenšit zátěž Výboru, 

využít finanční prostředky LK na podporu prodeje výrobků (nikoliv na odměny pouze devíti 

z celé řady výrobců).    

Jedná se o následující úpravy:   

1. Zjednodušení názvu soutěže na Výrobek roku LK (místo původního Výrobek LK z odvětví 

potravinářství - zemědělství příslušného roku). 

2. Zrušení finančních odměn pro vítěze v jednotlivých kategoriích (25 000 Kč/vítěz katego-

rie). Prostředky LK by byly využity na propagaci regionálních výrobců na řadě akcích 

v průběhu roku (především formou ochutnávek). 

3. Nehodnocení 1., 2. a 3. celkového místa napříč kategoriemi. Podstatný je vítěz v příslušné 

kategorii. Na základě zkušeností z předchozích ročníků je matoucí vyhlašování absolutních 

vítězů. První, druhé a třetí místo získávaly výrobky, které zvítězily v jedné z devíti katego-

rií, byly tedy propagovány dvakrát. Výrobky, které nezvítězily či nebyly na 2. či 3. celko-

vém pořadí, nebylo možné v rámci soutěže propagovat. Nově bude všem výrobcům nabíd-

nuto označení Výrobce z LK a zařazení do databáze  https://www.lksobe.cz/.  

4. Změny ve složení hodnotící komise, která výrobky hodnotí: Schválení na základě usnesení 

je provedeno celým Výborem, nově však v komisi nemusí být všichni členové Výboru. 

Komise bude naopak posílena o odborníky na zemědělskou výrobu, potravinářství a zdra-

vovědu. Hodnocení výrobku může proběhnout před zasedáním Výboru, na kterém bude 

výsledek schvalován. Pokud to bude možné, bude připravena ochutnávka pro všechny čle-

ny Výboru.  

5. Další úpravy zlepšují přehlednost Zásad a proveditelnost soutěže. Nemění smysl a zaměře-

ní soutěže. 

Člen RK pan Židek uvedl, že na ochutnávky se výrobky nakupují. Výherci jsou tedy podpo-

řeni tímto způsobem. Konstatoval, že systém ochutnávek je pro výherce dlouhodobě výhod-

nější. Ing. Erlebach doplnil, že jedna ochutnávková akce má rozpočet cca 20.000 Kč. 

K hodnotící komisi podotkl, že zastoupení odborníků je důležité z řady důvodů (např. upo-

zornění na nedostatky na etiketách).  
 

Diskuse: 

Kvapil - Vznesl dotaz na podmínku max. 10 výrobků přihlášených od jednoho výrobce 

v daném ročníku. Navrhl omezení na 5 výrobků. Odpověď Chábera - Podotkl, že jeden 

výrobce může soutěžit ve více kategoriích. Uvedl, že rozsah 10 výrobků přihlášených od 

jednoho výrobce organizátory nadměrně nezatěžuje. Všechny přihlášené výrobky jsou 

propagovány a výrobce, který přihlásí více výrobků, má tak rozsáhlejší propagaci. Ve 

stávajících podmínkách soutěže žádné omezení počtu přihlášených výrobků do jednoho 

ročníku soutěže neexistuje.    

Baran - Vznesl dotaz k nově navrhovanému názvu soutěže. Výraz „Výrobek“ považuje za 

velmi široký. Židek - Informoval, že k prezentaci všech přihlášených výrobků bude využit 

https://www.lksobe.cz/
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portál https://www.lksobe.cz/. Erlebach - Uvedl, že tento název není dosud využíván. Baran - 

Vznesl pochybnost nad navrhovanými změnami. Erlebach - Přiblížil navrhovaný systém 

organizace hodnocení. Pokorná - Uvedla, že existují velmi kvalitní projekty Regionální 

potravina a portál https://www.lksobe.cz/. Je problém najít kvalitnější způsob marketingu než 

využívají tyto projekty. Křupala - Uvedl, že současný název má větší vypovídací hodnotu. 

Löffelmann - Vyzdvihl účast odborníků při hodnocení. Židek - Na základě vlastních 

zkušeností potvrdil předchozí slova pana Löffelmanna. Podotkl, že je třeba dodržet řadu 

pravidel z velkého množství oblastí.       
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 10/22/VŽPZ/74  

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání 

souhlasí s úpravami Zásad pro udělení ocenění Výrobek roku Libereckého kraje z odvětví 

potravinářství - zemědělství a doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení 

upravených pravidel této dlouholeté soutěže. 
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 1 Výsledek: přijato 
 

 

 

7. Vyhlášení programu Dotačního fondu LK č. 8.6 Podpora retence vody v krajině a 

adaptace sídel na změnu klimatu pro rok 2023 
 

Členům Výboru byla v předstihu zaslána důvodová zpráva a návrh vyhlášení programu pro 

rok 2023. Další informace se dostavila poskytnout pracovnice OŽPZ Ing. Tereza Pokorná. 

OŽPZ, jako správce oblasti podpory č. 8 Životní prostředí a zemědělství, předkládá v souladu 

se Statutem DFLK k projednání podmínky a Vyhlášení programu č. 8.6 Podpora retence vody 

v krajině a adaptace sídel na změnu klimatu pro rok 2023 s předpokládaným objemem 

nespecifikovaných rezerv určených k rozdělení ve výši 7.650.000 Kč. Finanční prostředky na 

pokrytí žádostí o dotace budou navýšeny z vyšších daňových příjmů LK 2022 do rozpočtu 

2023 - HV I. etapa. 

Změny podmínek v porovnání s předchozím vyhlášením: 

Došlo ke zpřesnění účelu podpory v oblasti výstavby a obnovy malých vodních nádrží a 

opatření zeleno-modré infastruktury v sídlech. Diskutovány byly zejména povinné přílohy k 

žádosti, hodnotící kritéria a doklady požadované k uzavření smlouvy. 

U kritérií hodnocení bylo nově doplněno, že v případě rovnosti celkového součtu bodů budou 

upřednostněny projekty s nižší částkou dotace. Doposud musela být zbývající částka finanční 

alokace rozdělena mezi všechny projekty, které se umístily na hranici podpory se stejným 

bodovým hodnocením.  

Vyhlášení programu 8.6 k předkládání žádostí o dotace z DFLK bude zveřejněno na úřední 

desce a webu LK nejpozději 1.2.2023. Žádosti o poskytnutí dotace bude možné podávat 

v termínu 6.3. - 31.5.2023. 
 

Diskuse: 

Kvapil - Otevřel otázku maximální výše způsobilých výdajů v rámci administrace a 

koordinace projektu - je navrhováno omezení do výše 40 % z požadované dotace. Uvedl, 

zdali toto omezení ještě nezpřísnit. Pokorná - V minulých letech žádné omezení neexistovalo. 

Vlk - Navrhl stanovení maximální částky na administraci a koordinaci projektu ve výši 

200.000 Kč. Löffelmann - V předchozích letech žádné omezení neexistovalo, pro rok 2023 

tak navrhuje nedělat žádná velmi výrazná omezení. Doporučil nové pravidlo vyhodnotit před 

přípravou dalšího dotačního kola na základě zkušeností z roku 2023. Po diskusi bude do 

návrhu podmínek doplněno omezení nákladů na administraci a koordinaci projektu do 

200.000 Kč.   
 

 

 

 

https://www.lksobe.cz/.%20Erlebach%20-
https://www.lksobe.cz/
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Návrh usnesení: 

č. usnesení: 10/22/VŽPZ/75  

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání 

souhlasí s podmínkami a Vyhlášením programu Dotačního fondu Libereckého kraje, Oblast 

podpory č. 8 Životní prostředí a zemědělství, programu č. 8.6 Podpora retence vody v krajině 

a adaptace sídel na změnu klimatu pro rok 2023 včetně povinných příloh k předkládání 

žádostí o dotaci. Výbor životního prostředí a zemědělství doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje schválení těchto materiálů.  
 

Hlasování:  

Přítomno: 10 Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

Po hlasování opustili jednání Mgr. Baran a pan Loffelmann. Počet hlasujících se snížil na 8.   
 

 

8. Záměr zapojení Libereckého kraje do kofinancování sanace staré ekologické zátěže 

v areálu Kortan, spol. s r.o. v Hrádku nad Nisou v období let 2023 - 2026 
 

Členům Výboru byla v předstihu zaslána důvodová zpráva k problematice. Další informace 

byla připravena poskytnout vedoucí OŽPZ RNDr. Jitka Šádková. 

Předmětem materiálu je projednání záměru finanční spoluúčasti LK při realizaci projektu 

Sanace staré ekologické zátěže v areálu Kortan, spol. s r.o. v Hrádku nad Nisou do celkového 

objemu 12.000.000 Kč v období let 2023 - 2026, a to do max. výše 15 % ze základu pro 

stanovení podpory určené hlavním donátorem dotace (MŽP - SFŽP) tzn. z celkových 

způsobilých výdajů projektu, a to formou individuální dotace z rozpočtu LK na 

spolufinancování vlastního podílu žadatele za předpokladu získání dotace z národního či 

evropského programu (Operační program ŽP). 

Předkládaný materiál nezakládá nové požadavky na rozpočet LK. Ve schváleném 

střednědobém výhledu rozpočtu LK pro období let 2023 - 2026 je již počítáno s každoroční 

finanční alokací ve výši 3 mil. Kč v rámci kapitoly 917 08 - Transfery zřízením nového 

specifického ukazatele Staré ekologické zátěže LK.  

Žadatel - Kortan, spol. s r.o. již připravil žádost do 15. dotační výzvy Sanace lokalit s 

ekologickou zátěží (příjem žádostí v termínu od 7.9.20212 do 18.1.2023) MŽP - SFŽP 

v rámci programu Životní prostředí 2021 - 2027 pro získání finančních prostředků 

v předpokládané výši 70 % ze základu pro stanovení podpory (tzn. z celkových způsobilých 

výdajů projektu). V rámci procesu schvalování dotace musí žadatel doložit finanční zajištění 

vlastního podílu. 

Sanací staré ekologické zátěže bude řešena i kontaminace v okolní obytné zástavbě i 

potenciální ohrožení Lužické Nisy kontaminací, proto je žádoucí, aby se do kofinancování 

projektu zapojilo i Město Hrádek nad Nisou. Žadatel - KORTAN, spol. s r.o. je připraven 

zaplatit nadpoloviční většinu vlastního podílu. 
 

Aktuální finanční rozvaha projektu (po vysoutěžení budou údaje aktualizovány, včetně procentuálního 

podílu, který v případě LK nepřesáhne 15 % z celkových výdajů): 
 

Celková cena sanace SEZ Hrádek n. 

N. 
100,00 %   121 206 317,00 Kč 

včetně 

DPH  

Dotace OPŽP Výzva č. 15 70,00 %   84 844 421,90 Kč 
 

Dotace LK 
11,55 % 

9,90 % 12 000 000,00 Kč 
 

Dotace Město Hrádek n. N. 1,65 % 2 000 000,00 Kč 
 

KORTAN, spol. s r.o. vlastní podíl 18,45 %   22 361 895,10 Kč 
 

Poznámka: Žadatel je plátcem DPH, nicméně v případě sanačních prací nemůže uplatňovat odpočet DPH. V 

rámci dotace OPŽP tak bude DPH způsobilým výdajem.  
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Kontaminovaná lokalita - areál společnosti KORTAN, spol. s r.o. se nachází na jihozápadním 

okraji městské zástavby Hrádku nad Nisou, v jižní okrajové části údolí Lužické Nisy v 

městské části k. ú. Loučná. Areál a jeho blízké okolí má výměru cca 39.000 m2. 

Zdrojem znečištění oblasti byl bývalý státní podnik TANEX Jaroměř. Průmyslová výroba v 

zájmovém území byla zahájena koncem 19. století. Od roku 1900 se výroba zaměřila na 

produkty pro kožedělný a textilní průmysl. Po roce 1970 byla zahájena výroba práškových 

chromitých a hlinitých solí. Maximální produkce chromitých a hlinitých solí bylo dosaženo v 

letech 1980 - 1994 (Cr-soli až 2,5 tis. t/rok). Dominantním kontaminantem na lokalitě je 

chrom, který je obsažen ve stavebních konstrukcích, v zeminách i v podzemních vodách 

v areálu. Podzemní vody jsou z ohnisek znečištění dlouhodobě dotovány a kontaminační 

mrak šestimocného chromu, který má velmi dobré migrační schopnosti se dlouhodobě šíří 

za hranice areálu průmyslového podniku SV směrem do obytné zástavby. Šestimocný chrom 

je významně toxický a karcinogenní. 

Lokalita je uvedena v databázi SEKM MŽP ČR, ve která zahrnuje nejvíce kontaminovaná 

místa na území ČR, a to pod prioritou A3.3. - nutnost bezodkladného nápravného opatření (ID 

lokality: 4739001). 

Z pohledu ČIŽP patří areál Kortan spol. s r.o. k prioritním lokalitám vyžadujícím sanaci, 

neboť kontaminace podzemních vod chromem se šíří mimo areál do domovní zástavby a jsou 

zasaženy soukromé studny.  

Lokalita je dále uvedena v Plánu dílčího povodí Lužické Nisy a ostatních přítoků Odry v III. 

plánovacím období (2021 - 2027) v Seznamu významných zátěží z databáze SEKM. Pro tuto 

lokalitu je zpracován list opatření pod ID LNO31004038, který obsahuje návrh sanačních 

opatření pro snížení kontaminace v tomto areálu v období 2022 - 2027.  

Předložený záměr je v souladu s Plánem odpadového hospodářství LK 2016 - 2025, 

konkrétně s cílem 3.5.1.d) Odstranit staré zátěže, kde se nacházejí nebezpečné odpady, a dále 

opatřením 3.5.3 Podporovat bezpečné odstranění starých zátěží (4.1.4.2.2 rekultivace/sanace 

území starých zátěží). 

Projekt přispěje také k naplňování Strategie rozvoje LK 2021 - 2027: Strategický cíl F: 

Zelený kraj; Specifický cíl F1: Zdravé životní prostředí; Opatření F1.2: Řešení negativních 

vlivů na životní prostředí; Aktivita F1.2c: Zajištění monitoringu a likvidace černých skládek a 

jiných ekologických zátěží. 

Sanační zásah byl projektován na základě doporučení z Analýzy rizik. Sanační práce budou 

probíhat výhradně v areálu podniku, na pozemcích společnosti Kortan. Předpokládaná délka 

sanace bude 4 roky. Předmětem sanačních prací bude odstranění všech zdrojů znečištění v 

nesaturované i saturované zóně uvnitř areálu a vybudování ochranných geochemických bariér 

na preferenčních cestách migrace kontaminace mimo areál podniku, aby bylo zabráněno 

dalším únikům kontaminace do obytné zástavby. 

Sanace bude probíhat ve dvou na sebe navazujících etapách. Během první etapy bude 

proveden rozsáhlý vstupní monitoring a síť nových monitorovacích vrtů, bude proveden 

sanační „doprůzkum“ nesaturované zóny, budou vybudovány geochemické ochranné bariéry 

v saturované zóně, budou odstraněny kontaminované stavebních konstrukce, nádrže, jímky a 

chemická kanalizace a bude provedena samotná sanace nesaturované zóny. Ve druhé etapě 

bude probíhat sanace saturované zóny metodou In-situ redukční chemické a mikrobiologicky 

asistované sanační technologie. 

V případě schválení záměru kofinancování Sanace staré ekologické zátěže v areálu Kortan, 

spol. s r.o. v Hrádku nad Nisou ZK bude usnesení předloženo jako doklad finančního zajištění 

vlastního podílu k žádosti o dotaci SFŽP ČR. V případě, že se žadateli podaří získat dotaci od 

hlavního donátora, bude následně uzavřena individuální dotační smlouva z rozpočtu LK. 
 

Diskuse: 

Křupala - Uvedl, že sanace starých ekologických zátěží by měly být financovány ze státního 

rozpočtu. Odpověď Židek - Stát přestal bohužel tyto nákladné projekty podporovat. V rámci 

SFŽP byl však zřízen dotační program. Šádková - Uvedla, že jsme jediný kraj, který k této 

problematice takto aktivně přistupuje.    
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Návrh usnesení: 

č. usnesení: 10/22/VŽPZ/76 (k návrhu usnesení pro 11/ZK/2022/b.23) 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání 

souhlasí se záměrem finanční spoluúčasti Libereckého kraje při realizaci projektu Sanace 

staré ekologické zátěže v areálu Kortan, spol. s r.o. v Hrádku nad Nisou do celkového objemu 

12.000.000 Kč v období let 2023 - 2026 do max. výše 15 % ze základu pro stanovení podpory 

určené hlavním donátorem dotace (MŽP - SFŽP), tzn. z celkových způsobilých výdajů 

projektu. Záměr je podmíněn získáním dotace z národního či evropského programu. Výbor 

životního prostředí a zemědělství doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení 

tohoto záměru.  
 

Hlasování:  

Přítomno: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

 

9. Dodatek č. 3 ke smlouvě o poskytnutí individuální dotace z FOV LK Městu Frýdlant 
 

Členům Výboru byly v předstihu zaslány důvodová zpráva k problematice. Další informace 

byla připravena poskytnout vedoucí OŽPZ RNDr. Jitka Šádková. 

Předmětem materiálu je prodloužení termínů ukončení realizace projektu a doložení 

závěrečného vyúčtování městem Frýdlant. Příjemce dotace podal v roce 2017 žádost o 

poskytnutí individuální dotace v souvislosti se zajištěním zásobování pitnou vodou a 

odkanalizování v oblasti zatížené těžbou v dole Turów (v rámci FOV LK). ZK na zasedání 

dne 31.1.2017 (usn. č. 43/17/ZK) rozhodlo o poskytnutí dotace Městu Frýdlant na projekt 

Zajištění zásobování pitnou vodou v oblasti Frýdlantska - opatření pro připojení vodovodu 

Dětřichov - sml. č. OLP/106/2017, výše dotace max. 422.532 Kč (max. 90 % z celkových 

způsobilých výdajů).  

Termín realizace projektu byl ve sml. stanoven od 1.7.2016 do 31.12.2019. Příjemce podal v 

roce 2019 žádost o prodloužení těchto termínů o 2 roky. Jako důvod uvedl neúspěšné jednání 

s vlastníky pozemků a dotčenými orgány ohledně uložení inženýrských sítí. Po schválení ZK 

byl dne 11.11.2019 uzavřen dodatek č. 1 ke smlouvě. Další obdobnou žádost o prodloužení 

termínu o další rok podalo město dne 2.12.2021 (22.12.2021 uzavřen dodatek č. 2 ke sml.).   

V pořadí třetí žádost podal příjemce dne 24.11.2022. Žádá o prodloužení termínů o další rok, 

a to z obdobného důvodu jako u předchozích žádostí: 

„O prodloužení smlouvy Vás prosím z důvodu neúspěšného jednání s vlastníky pozemků a 

dotčenými orgány ohledně uložení inženýrských sítí, kde je trasa vedení uvedena v projektové 

dokumentaci zpracované společností Sweco Hydroprojekt a. s. Zároveň dojde k prodloužení 

smlouvy s touto společností a k prodloužení smlouvy o spolupráci s obcemi: Bulovka, 

Heřmanice, Višňová, Kunratice a Dětřichov. Nyní jsme ve fázi, kdy máme požádáno o vydání 

územního rozhodnutí. Územní rozhodnutí s nabytím právní moci, které je závazným 

parametrem smlouvy o poskytnutí dotačních prostředků by měl být do požadovaného data 

splněn.“ 

Z uvedených důvodů, je navrženo prodloužit termín ukončení realizace výše uvedeného 

projektu z 31.12.2022 do 31.12.2023 a termín vyúčtování projektu z 19.2.2023 do 19.2.2024, 

a to uzavřením dodatku č. 3 ke smlouvě č. OLP/106/2017. Spolu s tím je v dodatku navržena 

změna pro podání žádosti o změnu projektu z nejdéle 30 dnů na nejdéle 50 dnů před 

ukončením realizace, jak je tomu již u nových smluv FOV LK, tak aby byl dostatečný časový 

prostor pro administrativní vyřízení případné další žádosti. 
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 10/22/VŽPZ/77 (k návrhu usnesení pro 11/ZK/2022/b.51) 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání 

souhlasí s dodatkem č. 3 ke smlouvě o poskytnutí individuální dotace z Fondu ochrany vod 

Libereckého kraje č. OLP/106/2017 uzavřené s Městem Frýdlant na realizaci projektu 

Zajištění zásobování pitnou vodou v oblasti Frýdlantska - opatření pro připojení vodovodu 
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Dětřichov, jehož předmětem je prodloužení termínu realizace projektu z 31.12.2022 do 

31.12.2023, termínu pro podání závěrečného vyúčtování z 19.2.2023 do 19.2.2024 a změna 

termínu pro podání žádosti o změnu projektu z nejdéle 30 dnů na nejdéle 50 dnů před 

ukončením realizace projektu. Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva 

Libereckého kraje doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení dodatku č. 3 ke 

smlouvě č. OLP/106/2017. 

 

Hlasování:  

Přítomno: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

 

10. Změna rozpočtu - rozpočtové opatření č. 421/22 - zapojení pokut za přestupky do 

kapitoly 92608 - Dotační fond 
 

Členům Výboru byly v předstihu zaslány důvodová zpráva k problematice. Další informace 

byla připravena poskytnout vedoucí OŽPZ RNDr. Jitka Šádková. 

ZR - RO č. 421/22 je navrhováno: 

V souladu s níže uvedenými rozhodnutími ČIŽP, oblastní inspektorát Liberec, byly uloženy 

pokuty v celkové výši 707.000 Kč. Podle § 38, odst. 3 zákona č. 76/2002 Sb., o integrované 

prevenci (IPPC) je 50 % z vyměřených pokut, tedy částka 353.500 Kč příjmem rozpočtu LK. 

Tato částka je dle výše uvedeného paragrafu účelově určena k ochraně ŽP. Částka ve výši 

353.500 Kč byla uhrazena na účet LK v roce 2022. 

Dle č.j. ČIŽP/51/2022/2792 byla společnosti ELECTROPOLI Czech Republic, s.r.o. uložena 

pokuta ve výši 37.000 Kč v souvislosti s provozem zařízení Zařízení na povrchovou úpravu 

kovů, které bylo provozováno v rozporu s integrovaným povolením vydaným KULK pod č. j. 

KULK 9041/2003 dne 24.6.2005, ve znění změn platných ve sledovaném období. Rozhodnutí 

o přestupku bylo vydáno ČIŽP dne 21.6.2022. 

Dle č.j. ČIŽP/51/2022/1637 byla společnosti ALFA skládky s.r.o. uložena pokuta ve výši 

150.000 Kč v souvislosti s provozem zařízení Skládka S-OO, Osečná, které bylo provozováno 

v rozporu s integrovaným povolením vydaným KULK pod č. j. KULK 7224/2007 dne 

16.10.2007, ve znění změn platných ve sledovaném období. Dále s provozem zařízení 

Skládka S-OO Chotyně II, kompostárna, které bylo provozováno v rozporu s integrovaným 

povolením vydaným KULK pod č. j. KULK 7150/2003 dne 7.4.2004, ve znění změn platných 

ve sledovaném období. Rozhodnutí o přestupcích bylo vydáno ČIŽP dne 28.6.2022. 

Dle č.j. ČIŽP/51/2022/3046 byla společnosti Purum s.r.o. uložena pokuta ve výši 350.000 Kč 

v souvislosti s provozem zařízení Úpravna odpadu - Hamr na J., Stará Lužice, které bylo 

provozováno v rozporu s integrovaným povolením vydaným KULK pod č. j. KULK 

2685/2003 dne 28.1.2004, ve znění změn platných ve sledovaném období. Rozhodnutí o 

přestupku bylo vydáno ČIŽP dne 19.7.2022. 

Dle č.j. ČIŽP/51/2022/3521 byla společnosti Magna Exteriors (Bohemia) s.r.o. uložena 

pokuta ve výši 130.000 Kč v souvislosti s provozem zařízení Lakovna plastových autodílů, 

které bylo provozováno v rozporu s integrovaným povolením vydaným KÚLK pod č. j. 

KULK 63543/2007 dne 23.10.2007, ve znění změn platných ve sledovaném období.  

Rozhodnutí o přestupku bylo vydáno ČIŽP dne 15.8.2022. 

Dle č.j. ČIŽP/51/2022/2578 byla společnosti PRAKTIK system s.r.o. uložena pokuta ve výši 

10.000 Kč v souvislosti s provozem zařízení Zařízení ke zpracování elektroodpadů, plastů, 

kovů a jiných odpadů, kdy provozovatel nedodržel podmínku platného integrovaného 

povolení vydaného KULK pod č. j. KULK 34021/2006 dne 31.08.2006, ve znění změn 

platných ve sledovaném období. Rozhodnutí o přestupku bylo vydáno ČIŽP dne 23.8.2022. 

Dle č.j. ČIŽP/51/2019/225 byla společnosti PRECIOSA ORNELA, a.s. uložena pokuta ve 

výši 30.000 Kč v souvislosti s provozem zařízení Výroba skla v obci Desná (Desná I a Desná 

II), které bylo provozováno v rozporu s integrovaným povolením vydaným KÚLK pod č. j. 

KULK 50885/2006 dne 31.07.2006, ve znění změn platných ve sledovaném období.  

Rozhodnutí o přestupku bylo vydáno ČIŽP dne 15.1.2019. 

Finanční prostředky v celkové výši 353.500 Kč jsou navrhovány k zapojení do kapitoly 926 

08 - DFLK, OŽPZ, nespecifikované rezervy Programu 8.5 Podpora předcházení vzniku 
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odpadů, využití bioodpadů a odděleného sběru kovových odpadů pro využití v rámci 

rozdělení dotací aktuálně vyhlašovaného programu.   
 

Před následujícím hlasováním opustil jednání pan Kvapil. Počet hlasujících se tak snížil na 7.  
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 10/22/VŽPZ/78 (k návrhu usnesení pro 11/ZK/2022/b.49) 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání 

souhlasí se změnou rozpočtu - rozpočtovým opatřením č. 421/22, kterým se upravují příjmy a 

výdaje rozpočtu 2022: 1) Navyšují se příjmy rozpočtu Libereckého kraje na rok 2022 o částku 

353.500 Kč, a to z titulu sankčních plateb přijatých od jiných subjektů, 2) Navyšují se výdaje 

rozpočtu Libereckého kraje na rok 2022, odbor životního prostředí a zemědělství, celkem o 

částku 353.500 Kč v kapitole 926 08 - Dotační fond, nespecifikované rezervy programu 8.5 - 

Podpora předcházení vzniku odpadů a využití bioodpadů. Výbor životního prostředí a 

zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje 

schválení této změny rozpočtu - rozpočtového opatření.  
 

Hlasování:  

Přítomno: 7 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

Po hlasování se do jednací místnosti vrátil pan Kvapil. Bylo tedy opět 8 hlasujících.   
 

 

11. Změna rozpočtu - rozpočtové opatření č. 405/22 – poskytnutí dotace Nábytkové 

bance Libereckého kraje, z. s.  
 

Členům Výboru byly v předstihu zaslány důvodová zpráva k problematice. Další informace 

byl připraven poskytnout pracovník OŽPZ Ing. Tomáš Komrzý. 

Navrhovaný materiál nezakládá nové požadavky na rozpočet kraje pro rok 2023 - veškeré 

výdaje jsou kryty z finančních prostředků odboru životního prostředí a zemědělství. Předmět, 

příjemce a podpora ve výši 600.000 Kč jsou již součástí schváleného rozpočtu odboru 

životního prostředí a zemědělství pro rok 2023.  

ZR - RO č. 405/22 je navrhováno zapojení příjmů, vratky dotace ve výši 260.000 Kč do 

rozpočtu LK 2022, převod nedočerpaných prostředků ve výši 100.000 Kč v rámci kapitoly 

917 08 - Transfery a navýšení specifického ukazatele Podpora činnosti - Nábytková banka 

LK, kapitola 917 08 - Transfery, o částku celkem 360.000 Kč. Tyto prostředky budou na 

počátku roku 2023 alokovány do rozpočtu OŽPZ, kapitola 917 08 - Transfery, specifický 

ukazatel Podpora činnosti - Nábytková banka LK. 

V rámci předkládaného materiálu je tedy navrhováno poskytnout účelovou dotaci na projekt 

Provoz Nábytkové banky LK v roce 2023 do výše 960.000 Kč.  

Cílem projektu je snížit množství komunálního odpadu získáním nepotřebného nábytku a 

vybavení domácností (nádobí, spotřebiče…) od dárců a předáním (po opravě, úpravě či 

vyčištění) pro opětovné použití v rámci materiální pomoci jiným organizacím, které poskytují 

služby sociálního charakteru. Materiální pomoc je směřována osobám v sociální a finanční 

nouzi. Projekt je v souladu s cíli Plánu odpadového hospodářství LK z roku 2016.  
 

Nárůst činnosti Nábytkové banky Libereckého kraje v letech 2021 - 2022 
 

OBDOBÍ PŘÍJEM v kg VÝDEJ v kg Počet dárců Přijaté žádosti Podpořeno osob 

3 - 12 / 2021 65.300 62.400 290 169 394 

1 - 10 / 2022 111.780 107.720 560 380 1.400 

Nárůst v % 71 73 93 125 255 
 

V r. 2022 bylo vyřízeno 100 žádostí o krizovou pomoc pro ukrajinské uprchlíky (v tabulce zahrnuto).  
 

Počet žádostí o materiální pomoc od Nábytkové banky LK se neustále zvyšuje. Pro rok 2023 

je tak plánováno rozšíření činnosti provozovny. Navýšením pracovních úvazků z 2,5 na 4,5 

bude možné rozšířit personál provozovny o druhou přepravní posádku. Zároveň tak bude 
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možné navýšit množství zachráněného vybavení, které by jinak skončilo jako odpad, z 80 

tun/rok na 160 tun/rok.  
 

Diskuse:  

Pastorek - Vznesl dotaz na činnost Nábytkové banky LK na Českolipsku. Odpověď Komrzý - 

Nábytková banka LK má uzavřeny odběratelské smlouvy s deseti ORP v LK včetně České 

Lípy. V případě dostatku vhodných nabídek z Českolipska zde posádka Nábytkové banky 

provede svoz. Dále informoval, že Nábytková banka nemůže přijímat veškerý nábytek a 

vybavení domácností, pouze takové věci, který pravděpodobně najdou další využití.      
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 10/22/VŽPZ/79 (k návrhu usnesení pro 11/ZK/2022/b.20) 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání 

souhlasí se změnou rozpočtu - rozpočtovým opatřením č. 405/22, kterým se navyšují výdaje v 

kapitole 917 08 - Transfery, odbor životního prostředí a zemědělství, a to u specifického 

ukazatele Podpora činnosti - Nábytková banka Libereckého kraje ve výši 360.000 Kč. Výbor 

životního prostředí a zemědělství dále souhlasí s poskytnutím účelové dotace z rozpočtu 

Libereckého kraje Nábytkové bance Libereckého kraje, z. s. na projekt Provoz Nábytkové 

banky Libereckého kraje v roce 2023 do výše 960.000 Kč. Výbor životního prostředí a 

zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje 

schválení této změny rozpočtu - rozpočtového opatření a poskytnutí této účelové dotace.   
 

Hlasování:  

Přítomno: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

 
 

12. Zakládací listina ústavu Ekocentrum Oldřichov v Hájích, z. ú.  
 

Členům Výboru byly v předstihu zaslány důvodová zpráva k problematice a návrh nové 

zakládací listiny. Další informace byl připraven poskytnout Ing. Tomáš Komrzý. 

LK, obec Oldřichov v Hájích a společnost Suchopýr z.ú. jsou zakladateli společnosti 

Ekocentrum Oldřichov v Hájích, z. ú.. Společnost Ekocentrum Oldřichov v Hájích, z. ú. 

(Ekocentrum) je vlastníkem areálů ekologické výchovy - komplexu budov a pozemků 

v Oldřichově v Hájích a Dolánkách u Turnova.   

Společnost Suchopýr, z.ú. (Suchopýr) deklarovala v květnu 2020 úmysl vystoupit ze 

společnosti Ekocentrum. Postup vypořádání a vystoupení zakladatele Ekocentra společnosti 

Suchopýr ze společnosti Ekocentrum byl schválen RK dne 1.11.2022.  

Schválený postup byl podkladem pro uzavření Dohody o převodu práv a povinností 

zakladatelů Ekocentra č. OLP/4679/2022 mezi LK a Suchopýrem (ZK schváleno dne 

29.11.2022). Práva a povinnosti společnosti Suchopýr byly v rámci Dohody převedeny na LK 

s tím, že působení Suchopýru v Ekocentru bude ukončeno k 31.12.2022.  

Dalším krokem v rámci vypořádání a vystoupení Suchopýru z Ekocentra je schválení nové 

Zakládací listiny Ekocentra. V nové Zakládací listině Ekocentra jsou již pouze 2 zakladatelé 

v poměru hlasů ve správní radě 2 : 1 ve prospěch LK. Správní rada bude mít celkem 3 členy. 

Jako zástupci LK ve správní radě ústavu Ekocentrum Oldřichov v Hájích, z. ú., jsou i po 

změně počtu členů ústavu navrhováni současní zástupci LK v tomto orgánu: Pan Václav 

Židek, člen RK a Ing. Martin Modrý, Ph.D., ředitel Střediska ekologické výchovy 

Libereckého kraje, příspěvkové organizace.  
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 10/22/VŽPZ/80 (k návrhu usnesení pro 11/ZK/2022/b.21) 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání 

souhlasí s novým zněním Zakládací listiny ústavu Ekocentrum Oldřichov v Hájích, z. ú., která 

je schvalována pro období po 1.1.2023 v souvislosti s vystoupením společnosti Suchopýr z.ú. 

z pozice zakladatele ústavu. Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva 

Libereckého kraje doporučuje Zastupitelstvu Libereckého kraje schválení tohoto dokumentu. 
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Hlasování:  

Přítomno: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 
 

13. Plán činnosti Výboru na  Výboru ŽPZ ZLK na I. pololetí 2023 
 

Členům Výboru byl v předstihu zaslán návrh plánu činnosti Výboru ŽPZ na I. pololetí roku 

2023. Do návrhu byla začleněna témata navržená k projednání. Témata, u kterých nebylo 

možné stanovit přesný termín projednání, byla zatím zařazena mimo termíny. Program je 

možné doplňovat v průběhu pololetí.   
 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 10/22/VŽPZ/81 

Výbor životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání 

schvaluje Plán činnosti Výboru životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého 

kraje na I. pololetí roku 2023. 
 

Hlasování:  

Přítomno: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 
 

 

14. Různé  
 

Na minulém zasedání Výbor ŽPZ souhlasil s podmínkami programu DFLK č. 8.5 Podpora 

předcházení vzniku odpadů a využití bioodpadů, s tím, že je vedením resortu ještě zvažováno 

rozšíření účelu podpory o oddělený sběr kovového odpadu. Upravené Vyhlášení programu 

pro rok 2023 včetně tohoto rozšíření účelu podpory bylo představeno v rámci tohoto bodu.  
 

 

15. Závěr             
 

Předseda Výboru poděkoval členům Výboru a hostům za účast a ukončil jednání.    

 

Ověřovatel zápisu: 

 

 

 

………………………………. 

Vladimír Stříbrný 

předseda Výboru životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje  

 

 

 

………………………………. 

Vladimír Stříbrný 

předseda Výboru životního prostředí a zemědělství Zastupitelstva Libereckého kraje  
 

 

 

 

Liberec 15. prosince 2022  

Zapsal: Ing. Tomáš Komrzý, tajemník  


